



الفصل الدراسي الأول

الأستاذ عبدالله حسين

Contents

المحتويات

Welcome Let's get started!	5	مرحباً دعنا نبدأ!
1 City life		1 حياة المدينة
2 Our future		2 مستقبلنا
Dana's Learning Club		نادي دانا للتعلم
Language booster 1		1 تدريبات لغوية (تعزيزية)
Think like a scientist!		فكر كعالماً
How can we compare and contrast things?		كيف يمكننا المقارنة والتفريق بين الأشياء؟
3 Let's read!		3 دعنا نقرأ!
4 Our planet		4 كوكبنا
Dana's Learning Club		نادي دانا للتعلم
Language booster 2		2 تدريبات لغوية (تعزيزية)
Think like a scientist!		فكر كعالماً
How can we give an explanation?		كيف يمكننا تقديم تفسير؟
Festivals		مهرجانات
Grammar reference		ملخص القواعد
How to write		كيف نكتب
English in action reference		استخدام واقعي للغة
Get ready for		استعد لـ
Progress path		مسار التعلم

الأستاذ عبدالله حسين

Welcome Let's get started!
مرحباً دعنا نبدأ!

الفكرة العامة للوحدة
التعرف على أفراد فريق عالم الأعاجيب (WOW Team) ومراجعة أدوات السؤال
والصفات المستخدمة لوصف الأشخاص

	Word	Meaning in English	Meaning in Arabic
1	Interests (n)	the activities that you enjoy doing	اهتمامات
2	hobbies (n)	an activity which someone does for pleasure at free times	هوايات
3	hiking (n)	the activity of going for long walks in the countryside	رياضة المشي لمسافات طويلة
4	adventures (n)	an unusual, exciting and possibly dangerous activity	مغامرات
5	different (adj)	not the same	مختلف
6	face-to-face (adj) / (adv)	Directly, meeting someone in the same place	وجهاً لوجه
7	stormy (adj)	with strong wind	عاصف
8	inventor (n)	someone who invents something or whose job is to invent things	مخترع
9	inventions (n)	something which has never been made before	اختراعات
10	brilliant (adj)	very good	رائع
11	mystery (n)	something strange or not known	غموض
12	island (n)	a piece of land completely surrounded by water	جزيرة
13	Interested (adj)	involved	مهتم
14	exciting (adj)	making you feel excited	مثير
15	snowboarding (n)	the activity or sport of moving over snow using a snowboard	التزلج على الجليد بلوح التزلج

للاستماع إلى فراة الكلمات من الأستاذ،
ارسل رسالة واتساب إلى:
0789767545

الأستاذ عبدالله حسين

Welcome!

Let's get started!

- 1  Listen and read. Who are these children?
They are the new WOW! Team.

1 استمع واقرأ من الأولاد في الصورة؟
انهم فريق WOW الجديد

WOW!

World of Wonder! Magazine

Welcome

Book Club

Culture

Dear to you!

Good morning, everyone, and welcome to Grade 7! We're your WOW! Team! It's going to be an exciting year for us all and for the magazine!

We hope we can work together on the magazine this year.



صباح الخير للجميع، ومرحباً بكم في WOW! تصفنا لسابع! نحن لفريق سيكون هذا العام مثيراً لنا جميعاً والمجلة!

نأمل ان تتمكن من العمل معاً على المجلة هذا العام



الأستاذ عبدالله حسين

Welcome!

Let's get started!

- 1  Listen and read. Who are these children?
They are the new WOW! Team.

1 استمع واقرأ من الأولاد في الصورة؟
انهم فريق WOW الجديد



World of Wonder! Magazine

Welcome

Book Club

Culture

Classroom

Good morning, everyone, and welcome to Grade 7! We're your WOW! Team! It's going to be an exciting year for us all and for the magazine!

We hope we can work together on the magazine this year.



صباح الخير للجميع، ومرحباً بكم في WOW! تصفنا لسابع! نحن لفريقي سيكون هذا العام مثيراً لنا جميعاً والمجلة!

نأمل ان تتمكن من العمل معاً على المجلة هذا العام



الأستاذ عبدالله حسين



This is YOUR page! We want to hear from YOU. Send us your comments and photos like the people below!

الأستاذ عبدالله حسين



هذه صفحتك! تريد أن نسمع منك. أرسل لنا تعليقاتك
لرائعة وصوراً مثل الأشخاص الآخرون!

1

Ghadea, 12, Jordan 3 minutes ago

I'm new to Amman and it's a lovely city! It's very exciting, and there is so much to do. I want to read more about life in big cities.

1

Ghadea, 12, Jordan 3 minutes ago

أنا جديد في عمان، وهي مدينة جميلة للغاية. وهناك الكثير من الأنشطة التي يمكن القيام بها. أريد أن أقرأ المزيد عن الحياة في المدن الكبرى.

2

Tara, 12, South Africa 3 minutes ago

Last month, we went hiking. While I was hiking, I thought about all the other adventures I could have. I want to read some stories about adventure.

2

Tara, 12, South Africa 3 minutes ago

في الشهر الماضي، ذهبنا في تزهة على الأقدام. بينما كنت أنتزه، فكرت في كل المغامرات الأخرى التي من الممكن أن أقوم بها. أريد أن أقرأ بعض القصص عن المغامرات.

3

Martin, 12, Australia 4 minutes ago

It's time to start thinking about the future. I want to read about jobs that I might do in the future!

3

Martin, 12, Australia 4 minutes ago

لقد حان الوقت للبدء في التفكير في المستقبل. أريد أن أقرأ عن الوظائف التي قد أقوم بها في المستقبل!

4

Dominic, 12, USA 10 minutes ago

I love shopping! I want to hear about different types of shopping around the world.

4

Dominic, 12, USA 10 minutes ago

أنا أحب التسوق! أريد أن أسمع عن أنواع التسوق المختلفة حول العالم.

5

Jasiek, 13, Poland 10 minutes ago

My older sister loves sending texts to her friends on her phone. But I prefer talking to my friends face-to-face! Why do some people spend so long on their phones?

5

Jasiek, 13, Poland 10 minutes ago

لغتي الكبرى تحب إرسال الرسائل النصية إلى صديقاتها على هاتفها. لكنني أفضل التحدث إلى صديقاتي وجهاً لوجه! لماذا يقضي بعض الأشخاص وقتاً طويلاً على هواتفهم؟

الأستاذ عبدالله حسين

3 انظر مرة أخرى الي تمرين (2) وتحدث الي زميلك

3 Look again at Activity 2 and talk to your partner.

- 1 Which of the topics that the children talk about are you most interested in and why?
- 2 What other topics would you like to see in the 'WOW! Magazine? Why?

- 1 ما هي المواضيع التي يتحدث عنها الأطفال والتي تثير اهتمامك أكثر ولماذا؟
- 2 ما هي المواضيع الأخرى التي ترغب في رؤيتها في مجلة WOW! ولماذا؟

Suggested Answers

1. I am interested in sports. I like going hiking because I love walking.
2. I want to see topics about forests because I like to know more about different types of forests.

الأستاذ عبدالله حسين

إجابات مقترحة

1. أنا مهتم بالرياضة. أحب ممارسة رياضة المشي لمسافات طويلة لأنني أحب المشي.
2. أريد أن أرى مواضيع عن الغابات لأنني أحب أن أعرف المزيد عن أنواع الغابات المختلفة.

1 استمع وقرأ ثم قم بتطابق الصور مع فريق WOW!

1 Listen and read. Match the photos to the WOW! Team.



About Us



Hello, I'm twelve years old and I'm from Jordan. My grandmother comes from England, so we often go to England in the summer holidays. In my free time, I love reading and writing. At school, my favourite subject is English because we read a lot of interesting books and I enjoy writing. I'm looking forward to writing some articles for the magazine this year!

About Us

1



Dana

مرحباً، عمري اثني عشرة سنة وأنا من الأردن. جيتي من إنجلترا، لذا فلنن لذهب إلى إنجلترا كثيراً في عطلة الصيف. وفي وقت فراغي، أحب القراءة والكتابة في المدرسة. مداتي المفضلة هي اللغة الإنجليزية لأننا نقرأ الكثير من الكتب الشيقة وأنا استمتع بالكتابة. أطمح إلى كتابة بعض المقالات للمجلة هذا العام!

الأستاذ عبد الله حسين

2



Alex

Hi! I'm twelve years old and I'm from the United Kingdom. I love football because it's exciting and fun to be part of a team. In the winter, I go snowboarding and skiing. I also love taking photographs. I promise I'll take some interesting ones for the magazine this year!

2



Alex

مرحباً! عمري اثني عشرة سنة وأنا من المملكة المتحدة. أحب كرة القدم لأنها ممتعة ومثيرة عندما تكون جزءاً من فريق. وفي الشتاء، أذهب للتزلج على الجليد. كما أحب التقاط الصور. أعدله بفتي سألتقط بعض الصور المثيرة للاهتمام للمجلة هذا العام!

3



Samir

I'm twelve years old and I come from Aqaba in Jordan. My family and I moved to Amman two weeks ago. I miss my old friends and I miss the sea, but it's great to move to a new city! All the students here are very kind. I really love science and nature. I ride my bike to school every day because I want to keep our planet clean. I will try to find interesting articles about science for our magazine.

3



Samir

عمري اثني عشرة سنة وأنا من مدينة العقبة في الأردن. انتقلت مع عائلتي إلى عمان منذ أسبوعين. أفتقد أصدقائي القدامى وأفتقد البحر، ولكن الانتقال إلى مدينة جديدة أمر رائع! أصبح الطلاب هنا طيبون للغاية. أنا أحب العلوم والطبيعة جداً. أركب دراجتي إلى المدرسة كل يوم لأنني أريد أن أحافظ على نظافة كوكبنا. سأحاول العثور على مقالات شيقة حول العلوم لمجنتنا.

4



Mei

Hello, everyone! I'm twelve and I come from China. We moved to Jordan because of my mum's job. I really love design. In my free time, I design my own clothes. I'm going to design the WW! Magazine this year. I hope you like it!

4



مرحباً بالجميع! عمري 12 عامًا وأنا من الصين. انتقلنا إلى الأردن بسبب عمل والدي. أنا أحب التصميم حقاً. لي رغبة في أن أكون مصممة ملابسي بنفسي. أهذا العار. أمل أن تتال إعجابكم! WOW! سأقوم بتصميم مجلة

2 Read the About Us page again. Talk to your partner.

- 1 What are the WOW! Team going to do for the magazine this year?
- 2 Which job would you like to do on the magazine? Why?
- 3 Do you have a magazine at school?

- 2 اقرأ صفحة "من نحن" مرة أخرى. تحدث إلى زميلك.
- 1 ما الذي سيفعله فريق WOW! للمجلة هذا العام؟
 - 2 ما هي الوظيفة التي أود أن أكون بها في المجلة؟ لماذا؟
 - 3 هل لديك مجلة في المدرسة؟

Answers

- 1 Dana is going to write some articles for the magazine. Alex is going to take some photos. Sami is going to find articles about science. Mel is going to design the magazine.
- 2 **Suggested answer:** I would like to find interesting articles about forests for our magazine.
- 3 **Suggested answer:** I don't have a magazine at school.

الأستاذ عبدالله حسين

إجابات مقترحة

1. ستنكتب دانا بعض المقالات للمجلة. سيأخذ أليكس بعض الصور. سيبحث سامي عن مقالات عن العلوم. ستصمم مي المجلة.
2. الإجابة المقترحة: أود أن أجد مقالات شيقة حول الغابات لمجلتنا.
3. الإجابة المقترحة: ليس لدي مجلة في المدرسة.

- 5 Listen and circle the correct option to complete the questions. Then match to the answers.

استمع ثم ضع دائرة حول الخيار الصحيح لإكمال الأسئلة ثم قم بمطابقة الإجابات.

Boy: Hi, Alex, welcome to the WOW! Team. I'd like to ask you a few questions so that our readers can get to know you better! So, where do you come from?
 Alex: I come from England.
 Boy: And how old are you?
 Alex: I'm twelve years old.
 Boy: Great, when were you born?
 Alex: I was born on the 4th of March.
 Boy: OK, and how many brothers and sisters do you have?
 Alex: I have one older brother.
 Boy: And what's your favourite sport?
 Alex: That's a difficult question. No! Not really! It's easy! I love football more than anything else!
 Boy: And why do you like football so much?
 Alex: I think it's exciting and it's fun to be part of a team!
 Boy: Thanks Alex, and good luck on the WOW! Team this year!

سيستمع
الطالب
هذا النص

الأستاذ عبدالله حسين

الإجابات

- | | |
|---|---|
| 1. Where do does you come from? * | a. I was born on 4 th March. |
| 2. How many years old are you? * | b. I have one older brother. |
| 3. When Who were you born? * | c. I come from England. |
| 4. How many much brothers and sisters do you have? * | d. My favourite sport is football. |
| 5. What Why 's your favourite sport? * | e. I love it because it's exciting and it's fun to be part of a team. |
| 6. What (Why) do you like football so much? * | f. I'm twelve years old. |

1. من أين أنت؟
2. كم عمرك؟
3. متى ولدت؟
4. كم عدد إخوتك وإخواتك؟
5. ما رياضتك المفضلة؟
6. لماذا تحب كرة القدم كثيراً؟

- a. وُلدت في الرابع من آذار.
- b. لدى أخ كبير.
- c. أنا من إنجلترا.
- d. رياضتي المفضلة هي كرة القدم.
- e. أحبها لأنها مثيرة ومن الممتع أن أكون جزءاً من فريق.
- f. عمري اثني عشر عاماً.

- 4  Work in pairs. Take it in turns to ask and answer the questions in Activity 3. Can you find three things that are the same and three things that are different?

 اجعل في مجموعة. تناوبوا على طرح الأسئلة والإجابة عليها في النشاط 3. هل يمكنك إيجاد ثلاثة أشياء متشابهة وثلاثة أشياء مختلفة؟

Suggested answers

Different:

1. Alex comes from England, but I come from Jordan.
2. Alex is twelve years old, but I am fourteen years old.
3. Alex has one older brother, but I have one older sister.

The same:

1. Alex's favourite sport is football, and my favourite is football.
2. Alex loves football, and I love football.
3. Alex was born in March, and I was also born in March.

الأستاذ عبدالله حسين

إجابات مقترحة

مختلف:

1. أليكس من إنجلترا، لكنني من الأردن.
2. أليكس يبلغ من العمر اثني عشر عامًا، لكنني أبلغ من العمر أربعة عشر عامًا.
3. أليكس لديه أخ أكبر، لكن لدي أخت أكبر.

متشابه:

1. الرياضة المفضلة لدى أليكس هي كرة القدم، وهي المفضلة لدي أيضًا.
2. أليكس يحب كرة القدم، وأنا أحب كرة القدم.
3. وُلِدَ أليكس في شهر مارس، وُلِدْتُ أيضًا في شهر مارس.

- 5  Play a guessing game about question words. Can your partner guess the answer?

 لعب لعبة تخمين كلمات الاستفهام. هل يمكنك تخمين الإجابة؟

who what where why how many when

منى كم عدد لماذا أين ماذا من



الإستاذ عبدالله حسين

Answers

1. A: We use this question word to ask about people or the doer of an action. B: Is it **'who'**? A: Yes, it is.
2. A: We use this question word to ask about something or request information. B: Is it **'what'**? A: Yes, it is.
3. A: We use this question word to ask about a location or place. B: Is it **'where'**? A: Yes, it is.
4. A: We use this question word to ask about quantity of people or countable things. B: Is it **'how many'**? A: Yes, it is.
5. A: We use this question word to ask about time or date. B: Is it **'when'**? A: Yes, it is.

الاجابات

1. أ: نستخدم أداة الاستفهام هذه للسؤال عن الأشخاص أو الذين قاموا بالفعل. ب: هل هي **"who"**? أ: نعم.
2. أ: نستخدم أداة الاستفهام هذه للسؤال عن شيء ما أو طلب معلومات. ب: هل هي **"what"**? أ: نعم.
3. أ: نستخدم أداة الاستفهام هذه للسؤال عن موقع أو مكان. ب: هل هو **"where"**? أ: نعم.
4. أ: نستخدم أداة الاستفهام هذه للسؤال عن عدد الأشخاص أو عدد الأسماء المحددة. ب: هل هو **"how many"**? أ: نعم.
5. أ: نستخدم أداة الاستفهام هذه للسؤال عن الوقت أو التاريخ. ب: هل هو **"when"**? أ: نعم.

6  Work in groups to find out some information about your classmates.

- 1 Write six questions of your own using the question words from Activity 5.
- 2 Ask questions about some of the topics in the box below or use your own ideas.
- 3 Work with another group. Ask and answer questions.

sports hobbies TV programmes school subjects clothes

رياضة

هوايات

برامج تلفزيون

مواد دراسية

ملابس

5  اجعل في مجموعات لمعرفة بعض المعلومات عن زملائك في الصف:

- 1 اكتب ستة أسئلة من عندك باستخدام أدوات الاستفهام من نشاط 5
- 2 اطرح أسئلة حول بعض الموضوعات في المربع أدناه أو استخدم أفكارك الخاصة.
- 3 اجلس مع مجموعة أخرى. اطرح الأسئلة وأجب عنها.

الأستاذ عبدالله حسين

Suggested answers

1. A: **What** sports do you like the most? B: I like football and basketball.
2. A: **When** do you watch TV programmes? B: I watch TV programmes after I do my homework.
3. A: **How many** school subjects do you have on Sundays? B: I have four (English, Arabic, Religion and Social Studies).
4. A: **Who** is your English teacher? B: Mr. Abdullah Hussein / Mrs. Nadia
5. A: **Where** do you go to buy your clothes? B: I go to the city centre.
6. A: **Why** do you like football? B: I like playing football because it is my hobby and it is very nice to be part of a team.

الإجابات المقترحة

1. أ: ما الرياضة التي تحبها أكثر؟ ب: أحب كرة القدم وكرة السلة.
2. أ: متى تشاهد البرامج التلفزيونية؟ ب: تشاهد البرامج التلفزيونية بعد أن أفعل واجباتي المنزلية.
3. أ: كم عدد لغواتك الدراسية لديك كل يوم أحد؟ ب: لدي أربعة مواد (الإنجليزية والعربية والدين والاجتماعيات).
4. أ: من مدرستك اللغة الإنجليزية؟ ب: الأستاذ عبد الله حسين / السيدة نادية.
5. أ: أين تذهب لشراء ملابسك؟ ب: تذهب إلى وسط المدينة.
6. أ: لماذا تحب كرة القدم؟ ب: أحب لعب كرة القدم لأنها هوايتي ومن الجميل جدًا أن أكون جزءًا من فريق.

للمزيد من المواضيع التعليمية

منهاج المملكة الأردنية الهاشمية

ابحث في

Google

عن



منديات صقر الجنوب

